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Protokół nr 20  

z posiedzenia Komisja Zdrowia, Spraw Socjalnych, Ochrony Środowiska, Wychowania, 

Oświaty, Kultury, Sportu i Rekreacji 

 

Obrady rozpoczęto 14 grudnia 2021 o godz. 13:00, a zakończono o godz. 14:35 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków. 

1. Elżbieta Kłossowska  

2. Robert Nowak  

3. Ilona Nowicka  

4. Elżbieta Ratajczyk  

5. Barbara Sulkowska  

Lista obecności uczestników zebrania stanowi załącznik do protokołu.  

Do zaproponowanego porządku obrad nie wniesiono uwag.  

1. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2022-2030. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwały budżetowej Gminy i Miasta 

Pyzdry na rok 2022. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Regulaminu dostarczania wody 

i odprowadzania ścieków na terenie Gminy i Miasta Pyzdry. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

Gminę i Miasto Pyzdry, jako organizatora publicznego transportu zbiorowego umowy  

z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego. 

5. Zapytania i wolne wnioski. 

 

Ad. 1.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że rok 2022 w wieloletniej prognozie finansowej 

jest tożsamy z budżetem na 2022 rok. Na lata następne zaplanowane są zwiększone dochody 

o 2 %, a wydatki o 1%, żeby zachować wskaźniki wynikające z ustawy o finansach 

publicznych.  

Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej jest pozytywna z uwagą dotycząca długu 

publicznego. Jest on niższy o ponad 600 000 zł niż wynika to z dokumentów źródłowych 

znajdujących się w Regionalnej izbie Obrachunkowej. To wynika z tego, że projekt 

wieloletniej prognozy finansowej był sporządzony w listopadzie 2021 r., a po tym czasie 

Rada Miejska  podjęła uchwały o zmianach w budżecie, których Regionalna Izba 

Obrachunkowa jeszcze nie miała.  

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy i Miasta Pyzdry na lata 2022-

2030. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska, Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

 

Ad 2.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że projekt budżetu na 2022 rok został tak 

skonstruowany, by dochody bieżące zgodnie z ustawą o finansach publicznych  

zrównoważyły wydatki bieżące. W związku z tym wydatki bieżące zostały zmniejszone do 

minimum. Zaplanowane są wszystkie zadania publiczne, które gmina jest zobowiązania 

wykonać. Ale istnieją obawy, że środki na wydatki bieżące mogą być niewystarczające. 

Wtedy będą przedstawiane propozycje zmian w budżecie dotyczące przeniesień środków lub 

wprowadzenie do budżetu wolnych środków, które na koniec 2021 roku zostaną 

wypracowane.  

Wydatki bieżące zostały obniżone w Urzędzie i jednostkach podległych.     

Dla pracowników została zaplanowana 5% zwyżka wynagrodzeń, dla nauczycieli nie jest 

zaplanowana, ponieważ z wytycznych ministerstwa finansów wynika, że podwyżek dla sfery 

budżetowej nie ma.  

Przemysław Dębski, burmistrz powiedział, że trwają negocjacje w sprawie nauczycieli tj. 

wzrostu wynagrodzeń i zwiększenia pensum.  

Elżbieta Kłossowska, radna zauważyła, że zaplanowano wzrost na wynagrodzenia 

pracowników o 5%, a inflacja wynosi 7,7%.  

Przemysław Dębski, burmistrz przypomniał, że wcześniej była też 5 % podwyżka na 

wynagrodzenia dla pracowników, a inflacja wynosiła 2,5%. Od objęcia stanowiska burmistrza 

co roku podwyżka na wynagrodzenia wynosi 5%, a niektóre urzędy wykorzystując pandemię  

w roku 2021 podwyżek nie wprowadziło. W miejscowym urzędzie jest prowadzona taka 

metoda, by w miarę możliwości ograniczać obsadę pracowników, by pracownicy byli coraz 

lepsi i lepiej zarabiali.  Ostatnio zauważalne jest to, że w urzędach coraz mniej pracuje 

mężczyzn, co zapewne jest spowodowane wysokością zarobków.  

W grudniu na emeryturę odchodzi pracownik i na jego miejsce nie będzie zatrudniony nowy 

pracownik, a zadania i pieniądze zostaną przydzielone już zatrudnionym pracownikom.  Jest 

to sposób na zwiększanie pensji pracownikom. 

Antonina Balicka, skarbnik powiedziała, że uchwala się dochody budżetu gminy i miasta na 

rok 2022 w wysokości 35.628.835,00 zł, a wydatki w wysokości 39.137.563,86 zł. Powstaje  

deficyt w wysokości  3.508.728,86 zł, który zostanie sfinansowany przychodami z tytułu 

zaciągniętych pożyczek i kredytów na rynku krajowym. Regionalna Izba Obrachunkowa 

zwróciła uwagę, że ten zapis nie jest wystarczający i należy dopisać „ i przychodami jednostki 

samorządu terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym 

budżetu wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych 

ze szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach”. 

 W § 6 ustala się limit zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek oraz 

emitowanych papierów wartościowych w wysokości 2.130.135,26 zł, ale należy dopisać  

„, o których mowa w art. 89 ust. 1 i art. 90”. 

 

W § 12 dochody z tytułu wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 

130.000 zł przeznacza się na wydatki na realizację zadań określonych należy rozbić: 

„1) w programie profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w kwocie 100.000 

zł, 
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2) w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii w kwocie 30.000 zł. 

Wpływy z części opłaty za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie 

hurtowym w kwocie 13.000 zł przeznacza się na realizację lokalnej międzysektorowej 

polityki przeciwdziałania negatywnym skutkom spożywania alkoholu w kwocie 13.000 zł”.  

Dodała, że w projekcie budżetu na przeciwdziałanie alkoholizmowi było zapisane: w grupie 

paragrafów 1100 (wydatki bieżące) - 26.000 zł, a w grupie paragrafów 1400 (wynagrodzenia) 

- 87.000 zł. Wystąpił błąd, powinno być:  w grupie paragrafów 1100 (wydatki bieżące) - 

87.000 zł, a w grupie paragrafów 1400 (wynagrodzenia) - 26.000 zł. 

Do projektu budżetu poprawkę wprowadza pan Burmistrz tj. zmniejsza się o 14.000 zł 

wydatki na bieżące utrzymanie dróg gminnych a przeznacza na zbiorowy transport lokalny. 

W przyszłym roku będą utrzymane dwie dodatkowe lokalne linie przewozowe Pyzdry-

Zapowiednia-Pyzdry i Pyzdry-Górne Grądy-Pyzdry. Dopóki nie było wiadomo, czy gmina 

otrzyma dofinansowanie i w jakiej wysokości, to tego zadania nie ujmowano w budżecie. Z 

chwilą okazania się, że gmina otrzyma dofinasowanie w wysokości 3 zł/km zadanie zostało 

zaproponowane do budżetu.  

Z dotychczasowych informacji wynika, że średnio miesięcznie z linii pierwszej korzystało ok. 

100 osób, z drugiej 40.  

Wydatki inwestycyjne są realizowane przede wszystkie te, na które gmina otrzyma 

dofinansowanie: przebudowa starej siedziby Centrum Kultury, Sportu i Promocji, 

termomodernizacja budynku szkolnego w Pyzdrach, gazyfikacja, przebudowa rynku.  

 

Elżbieta Ratajczyk, radna zapytała, czy gmina ma jeszcze mieszkania w blokach? 

Przemysław Dębski, burmistrz odpowiedział, że jeden z gminnych lokali w bloku zostanie 

niebawem sprzedany. Natomiast pozostają dwa lokale w suterenie.  

Elżbieta Ratajczyk, radna zauważyła, że nadal sołectwa są zainteresowane montażem siłowni 

zewnętrznych na swoich terenach, a z doświadczenia wiadomo, że zainteresowanie takimi 

siłowniami jest małe. 

Przemysław Dębski, burmistrz powiedział, że fundusz sołecki w gminie stanowi dużą kwotę. 

Zatem, czy nie należałoby w przyszłości, patrząc na obecny sposób wydatkowania tych 

pieniędzy przez sołectwa i kwotę zwrotu jaka gmina otrzymuje, nie przekształcić funduszu, 

by pieniądze były pożyteczniej wykorzystywane.   

Na początku, gdy powstał fundusz sołecki, to dużo zaniedbań w sołectwa udało się nadrobić, 

szczególnie w zakresie melioracji gruntów. Teraz to wydatkowanie pieniędzy nie zawsze jest 

trafne i zasadne.  

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 

sprawie uchwały budżetowej Gminy i Miasta Pyzdry na rok 2022. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska, Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

 

Ad. 3.  

Antonina Balicka, skarbnik poinformowała, że Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki 

Wodnej wniósł uwagi do projektu regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na 

terenie Gminy i Miasta Pyzdry, który był przez radnych zatwierdzony uchwałą. W związku z 

powyższym z projektu regulaminu został wykreślony § 11, § 15 ust. 1, 2 3, a w ust. 4 „o 

których mowa w ust.1”i  § 6 ust. 3.  
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Elżbieta Ratajczyk, przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie przyjęcia 

regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy i Miasta Pyzdry. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska, Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

 

Ad. 4. 

Został przygotowany projekt uchwały w sprawie wyraża zgodę na zawarcie umowy o 

świadczenie usług w zakresie publicznego transportu zbiorowego pomiędzy Gminą i Miastem 

Pyzdry, a operatorem w zakresie publicznego transportu zbiorowego na linii komunikacyjnej 

nr 9 relacji Pyzdry – Górne Grądy – Pyzdry oraz na linii komunikacyjnej nr 10 relacji Pyzdry 

– Zapowiednia – Pyzdry , dla którego organizatorem jest Gmina i Miasto Pyzdry. 

 

Elżbieta Ratajczyk, przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie w sprawie  

wyrażenia zgody na zawarcie przez Gminę i Miasto Pyzdry, jako organizatora publicznego 

transportu zbiorowego umowy z operatorem o świadczenie usług w zakresie publicznego 

transportu zbiorowego. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Elżbieta Kłossowska, Robert Nowak, Ilona Nowicka, Elżbieta Ratajczyk, Barbara Sulkowska  

 

 

Ad 5.  

Barbara Sulkowska, radna zgłosiła, że za przystankiem przy cmentarzu zalegają śmieci, które 

należałoby posprzątać. 

Ponadto poruszyła temat zaniedbanych schodów przy moście (dojście do hali), o ich 

wyczyszczenie.   

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący  Komisji podziękował  

wszystkim za udział w posiedzeniu i zamknął dwudzieste posiedzenie Komisji. 

 

Protokołowała:  

Alina Banaszak  


